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رئيس سازمان بسيج مستضعفين: 

 حفظ دستاوردهاي علمي
مطالبه عمومي مردم است  

رئيس سازمان بس�يج مستضعفين در ديدار 
با خانواده ش�هيد مصطفي احمدي روش�ن 
از ش�هداي هس�ته اي كش�ورمان عن�وان 
ك�رد كه دانش�مندان ش�هيد ما ب�ه الگويي 
مان�دگار در عرص�ه عل�م تبديل ش�ده اند. 
به گزارش مهر، س��ردار غلامحسين غيب پرور 
با اش��اره به تلاش هاي مجاهدانه دانش��مندان 

هس��ته اي در پيش��رفت هاي به دس��ت آمده در اين زمينه اظهار كرد:همه 
دانشمندان اين عرصه براي پيشرفت هاي هسته اي شبانه روز تلاش كردند اما 

دانشمندان شهيد به الگويي ماندگار در اين عرصه تبديل شدند. 
وي با تأكيد براينكه صبر و اس��تقامت خانواده هاي معزز دانش��مندان شهيد 
براي همه يك درس بزرگ اس��ت، افزود: دشمنان ما به خوبي دريافته اند كه 
با ملتي مقاوم و مستحكم رو به رو هستند كه همواره مدافع انقلاب اسلامي و 

پيشرفت هاي كشور خويش هستند. 
غيب پرور با بيان اينكه حفظ دستاوردها و پيش��رفت هاي علمي كشور يك 
مطالبه عمومي مردم است، گفت:هر پيش��رفتي در كشور مرهون تلاش ها 
و مجاهدت هاي فراوان دانش��مندان و عالمان عرصه هاي مختلف اس��ت اما 
پيشرفت هاي هسته اي صلح آميز كشور علاوه بر مجاهدت هاي صورت گرفته 
مرهون خون شهدايي همچون مصطفي احمدي روشن و ساير شهداي عزيز 
اين عرصه است. وي با اشاره به خيانت هاي دشمنان ايران اسلامي عليه ملت 
تصريح كرد: مقاومت مردم ايران كه الگوي آن در خانواده هاي شهدا به خوبي 
تجسم يافته است همواره سد راهي مقابل دشمنان ماست كه نمي گذارد به 
اهداف شوم خود دست يابند. در اين ديدار پدر شهيد احمدي روشن گفت: 
انقلاب اسلامي و دستاوردهاي آن به آساني به دست نيامده است و مسئولان 
دس��تگاه هاي مختلف بايد با تمام وجود و با اس��تفاده از امكانات خود از اين 
انقلاب و دس��تاوردهاي آن حفاظت كنند. وي با بيان وج��ود دغدغه هايي 
درصنعت هسته اي افزود: همه مردم ايران با پيشرفت هاي هسته اي احساس 
غرور كردند و مسئولان صنعت هسته اي كشور نبايد نسبت به اين غرور ملي 

كشور بي تفاوت باشند.
--------------------------------------------------------

دستيار ويژه رئيس مجلس:

شيخ عيسي قاسم صرفاً متعلق به بحرين نيست   
دستيار ويژه رئيس مجلس در امور بين الملل 
در ديدار با نماينده س�ازمان مل�ل متحد در 
تهران عنوان كرد كه دستاوردهاي ايران در 
شرايطي حاصل شده كه برخي از كنشگران 
با بهانه جويي هاي واهي و تلاش براي تشديد 
تحريم هاي ناعادلانه، بر اشتباه راهبردي خود 
عليه ملت مستقل و پرتوان ايران اصرار دارند. 

اميرعبداللهيان در ابتداي اين ديدار ضمن اشاره به فعاليت هاي زيست محيطي 
و توسعه اي سازمان ملل متحد، اظهار داشت: دستاوردهاي جمهوري اسلامي 
ايران در حوزه هاي توسعه اي شامل توسعه انساني، فناوري و ديگر حوزه ها در 
شرايطي حاصل شده است كه برخي از كنش��گران با بهانه جويي هاي واهي و 
تلاش براي تش��ديد تحريم هاي ناعادلانه، بر اشتباه راهبردي خود عليه ملت 
مستقل و پرتوان ايران اصرار دارند. وي در ادامه اين ديدار با ابراز نگراني نسبت 
به اوضاع منطقه، افزود: منطقه غرب آسيا به واسطه تحليل هاي نادرست، روز به 
روز به سمت بيشتر امنيتي شدن و فاصله گرفتن از مسير راه حل سياسي پيش 
مي رود كه موجبات نگراني نمايندگان پارلمان را نيز فراهم كرده است. دستيار 
ويژه رئيس مجلس در امور بين الملل همچنين تصريح كرد: اقدام اخير حكومت 
بحرين عليه شيخ عيسي قاسم مرجع ديني مسلمانان كه در سايه سفر ترامپ 
به منطقه رخ داد، اوضاع را وخيم تر كرده است و از سرنوشت اين روحاني عاليقدر 
اطلاعي وجود ندارد. در اين شرايط اتخاذ موضع و اقدام سازمان ملل براي دفاع از 
حقوق بشر و جلوگيري از نقض سيستماتيك حقوق بشر يك امر ضروري است. 
وي با اشاره به بيانيه بيش از 190 تن از نمايندگان مجلس شوراي اسلامي در 
اعتراض به حكم صادره عليه آيت الله عيسي قاسم گفت: اين رهبر ديني، صرفاً 
متعلق به بحرين نيست و انتظار مي رود سازمان ملل به منظور حفظ حرمت 

علماي ديني به وظايف خود به خوبي عمل كند. 
دس��تيار ويژه رئيس مجلس در امور بين الملل در ادامه اين ديدار با اش��اره به 
فاجعه انساني در يمن گفت: در حالي كه اكنون در يمن بحران از حوزه كشتار 
غيرنظاميان به ساير حوزه ها از جمله شيوع بيماري هاي واگيردار سرايت كرده 
اس��ت، مردم مظلوم يمن با كمبود جدي تجهيزات و امكان��ات دارويي، فقر و 
گرسنگي مواجه هس��تند، با اين حال حملات نظامي به يمن در ماه مبارك 
رمضان افزايش يافته است. وي افزود: جهان و منطقه ما همچنان با منازعات 
تروريسم، تجاوز نظامي، نقض حاكميت ملي كشورها، خشونت و افراط گرايي 
سازمان يافته مواجه است، لذا براي فائق آمدن بر اين مشكلات ضرورت دارد 
سازمان ملل متحد به ايفاي نقش مؤثرتري بر مبناي منشور اين سازمان بپردازد. 
وي همچنين گفت: از س��ازمان ملل انتظار مي رود نقش خود را در كمك به 

تثبيت امنيت و آرامش در منطقه بيش از پيش ايفا كند. 
--------------------------------------------------------

 تقدير 208 نماينده مجلس
 از حضور گسترده مردم در انتخابات 

208 نف�ر از نماين�دگان مجل�س در بياني�ه اي از حض�ور گس�ترده 
م�ردم در انتخاب�ات رياس�ت جمهوري و ش�وراها تقدي�ر كردن�د. 
به گزارش رسانه ها، در اين بيانيه كه احمد اميرآبادي عضو هيئت رئيسه 
مجلس آن را قرائت كرد، آمده است: حماس��ه حضور گسترده مردمي در 
انتخابات دوازدهمين دوره رياس��ت جمهوري و پنجمين دوره شوراهاي 
اسلامي شهر و روستا كه درس مردم سالاري ديني براي كشورهاي منطقه 
و دنياست، وحدت و انسجام نظام مقدس جمهوري اسلامي ايران و مردم 
را بيش از پي��ش به رخ جهانيان كش��يد. اين بيانيه مي افزايد: مش��اركت 
كم نظير در انتخابات پس از قريب به گذش��ت چهار دهه از عمر پربركت 
انقلاب اسلامي ايران ميسر نمي گرديد مگر در سايه اراده ملي براي تعيين 
سرنوشت كشور به مدت چهار س��ال كه جاي قدرشناسي و خشوع بسيار 

در مقابل مردم دارد. 
در بخش ديگري از اين بيانيه تصريح ش��ده اس��ت ك��ه رهنمودهاي مقام 
معظم رهبري كه همواره راهگش��اي شرايط سخت كش��ور بوده است، اين 
بار نيز ضمن ايجاد فضاي آزاد تبليغات نامزدهاي محترم و هواداران ايشان 
مشاركت حداكثري را از هر گرايش سياسي، قوميت، نژاد، زبان و مذهب در 
كنار آرامش و امنيت انتخابات فراهم آورد. اي��ن اعتماد و اعتقاد عمومي به 
انقلاب اسلامي را به رهبر معظم انقلاب تبريك عرض نموده و از درايت ايشان 

تشكر مي نماييم. 
نمايندگان مجلس سپس با تبريك پيروزي مجدد حسن روحاني در انتخابات 
ابراز اميدواري كردند كه برنامه ها و اهداف ايشان كه تبديل به مطالبه عمومي 
شده است به بهترين نحو در خدمت پيشرفت و توسعه كشور و بهبود وضعيت 
مردم قرار گيرد كه در اين راستا نمايندگان امضاكننده نيز آمادگي حمايت 
خود را اعلام مي كنن��د. در بخش پاياني اين بيانيه آمده اس��ت: از نامزدهاي 
محترم انتخابات و اعضاي س��تادها و هواداران ايش��ان نيز براي ايجاد شور و 
شوق انتخاباتي تشكر مي نماييم. از ش��وراي محترم نگهبان، عوامل نظارتي 
و هيئت ه��اي اجراي��ي و نظارت بر انتخابات ش��وراهاي اس��لامي كش��ور و 
تأمين كنندگان امنيت انتخابات نيز قدرداني نم��وده و در پايان يكبار ديگر 
ضمن قدرداني از حضور گس��ترده مردم در برگزاري پرُشور و شوق انتخابات 
و آرزوي سلامتي مقام معظم رهبري موفقيت دولت دوازدهم و جناب آقاي 

دكتر روحاني را از درگاه خداي متعال مسئلت مي نماييم.

معاون  فرهنگي و تبليغات دفاعي 
س�تاد كل نيروهاي مسلح گفت:     دفاعی

معتقديم جوانان مؤلفه اصلي قدرت هر كش�وري  هس�تند. 
به گزارش مهر، سردار سيدمس��عود جزايري در مراسم تجليل از 
دست  اندركاران نهمين جش��نواره حضرت علي اكبر )ع( )جوان 
س��رباز( با قدرداني از ميزباني مطلوب وزارت دفاع و پش��تيباني 
نيروهاي مسلح در برگزاري نهمين جشنواره حضرت علي اكبر)ع( 
اظهار داش��ت: طبق برآورد س��تاد كل نيروهاي مس��لح، نهمين 
جشنواره جوان سرباز بهترين جشنواره طي هشت دوره گذشته 

بوده است. 
وي ب��ا قدرداني مجدد از اهتمام وزير دفاع، مس��ئولان س��ازمان 
عقيدتي - سياس��ي وزارت دفاع و دبير س��تاد برگ��زاري نهمين 
جش��نواره حضرت علي اكبر)ع( و  معاون هماهنگ كننده وزارت 
دفاع  در برگ��زاري مطل��وب و ويژه اين جش��نواره اف��زود:  تمام 

سازمان هاي نيروهاي مسلح دست اندركار، فعاليت هاي بي شائبه و 
در خور توجهي  براي برگزاري نهمين جشنواره جوان سرباز مبذول 
داش��تند و به خوبي حق مطلب براي تجليل از جايگاه ارزشمند 

سربازان عزيز ايران اسلامي ادا شد. 
معاون  فرهنگي و تبليغات دفاعي س��تاد كل نيروهاي مسلح  در 
بخش ديگري از سخنان خود با بيان اينكه هر جامعه اي  بتواند از 
عناصر قدرت خودش به بهترين نحو استفاده كند حتماً مي  تواند 
راه هاي موفقيت را طي كند، تصريح كرد: در نظام و جامعه اسلامي  
شناسايي ابزار قدرت بس��يار مهم بوده و در مجموع در ساختار و 

مديريت يك كشور  برآورد از عناصر  حساس است. 

سردار جزايري با بيان اينكه بدون ترديد در ايران اسلامي، مردم 
يكي از عناصر اصلي قدرت به شمار مي روند، ادامه داد: آحاد ملت 
ايران اسلامي  به تبعيت از حضرت  امام خميني )ره( انقلاب كردند 
و يكي از مستبدترين و وابسته ترين رژيم هاي دنيا را برانداختند و 
كشور را از لوث عناصر فاسد پهلوي پاكسازي كردند و مجدداً ايران 

اسلامي به آغوش ملت بازگشت. 
سردار جزايري با بيان اينكه بسياري از جوانان  نخبه و فرهيخته  در 
طول خدمت مقدس سربازي در اختيار نظام اسلامي و نيروهاي 
مس��لح هس��تند، خاطرنش��ان كرد: دوران جواني داراي نشاط و 
عنصر نخبگي است كه بايد قدرش را بدانيم و در اين راستا برپايي 

 جشنواره هاي جوان  سرباز تلاش��ي براي گام برداشتن در  مسير 
تجليل از جايگاه سرباز و سربازي و تقدير از قشر جوان است. 

 معاون  فرهنگي و تبليغات دفاعي ستاد كل نيروهاي مسلح خطاب 
به س��ربازان نيروهاي مس��لح با بيان اينكه  خدمت سربازي دوره 
واقعاً مقدس و ماندگاري است، تأكيد كرد:  جوانان عزيز بايد تلاش 
كنند در دو سال خدمت س��ربازي  حداكثر استفاده را از اين دوره 

داشته باشند. 
وي برگزاري جش��نواره هاي جوان س��رباز را در راستاي تجليل، 
تكريم و توجه به مقام ش��امخ  اين قشر عزيز دانس��ت و  ادامه داد: 
سربازان به عنوان بزرگ  ترين توان و ذخيره نظام اسلامي  در اوج 
توانمندي و جواني در اختيار نيروهاي مس��لح قرار مي گيرند، از 
اين رو حسب تدابير و رهنمودهاي فرماندهي معظم كل قوا بايد 
با برنامه ريزي هاي منس��جم، بهترين  بهره ب��رداري  از اين دوران 

سرنوشت ساز  و مقدس صورت گيرد. 

سردار جزايري: 

جوانانمؤلفهاصليقدرتهركشوريهستند

س�خنگوي س�ازمان انرژي اتمي با بيان اينكه 
بازطراحي رآكتور بر اساس برنامه پيش بيني شده 
انجام مي شود، گفت كه رآكتور اراك حدود سه تا 
چهار سال آينده به مرحله بهره برداري مي رسد. 
به گ��زارش ايرن��ا، به��روز كمالون��دي در جمع 
خبرنگاران گفت: بر اساس س��از وكار پيش بيني 
شده براي بازطراحي رآكتور اراك، ايران مدير پروژه 

است و كشورهاي چين و امريكا با ما همكاري مي كنند. 
وي با اش��اره به مذاكراتي كه با امريكا وچي��ن براي بازطراحي 
رآكتور اراك در چارچوب برجام انجام ش��ده، گفت: نكته مهم 
قراردادي بود كه بايد با چيني ه��ا منعقد مي كرديم. كمالوندي 
اضافه كرد: امضاي اين قرارداد زم��ان زيادي برد ولي بحمدالله 
با روشي كه مورد نظر ما بود نهايي ش��د و نه تنها يك روز هم از 
برنامه عقب نيفتاديم بلكه جلوهم هستيم.  وي با اشاره به مراحل 
بازطراحي رآكتور اراك خاطرنشان كرد: مرحله اول طراحي هاي 
پايه است كه توسط مهندس��ين ما انجام شده و بلافاصله بعد از 
توافقي كه سند آن در وين امضا شد اين قرارداد در پكن دراختيار 
طرف چيني قرار گرفت.  س��خنگوي سازمان انرژي اتمي ادامه 
داد:كاري كه طي يك سال انجام داديم، در عرض شش تا هشت 
ماه بازبيني مي ش��ود و نتيجه را اعلام مي كنن��د بعد از آن وارد 
فاز طراحي تفصيلي مي ش��ويم كه مهم ترين بخش خواهد بود 
و يك س��ال طول مي كش��د. وي با بيان اينكه بعد از فاز طراحي 
تفصيلي وارد فازمهندسي و اجرا خواهيم شد، اظهار داشت:زمان 

پيش بيني شده براي طراحي پايه يك سال بود كه 
در اين مدت انجام شد و بين شش تا هشت ماه هم 
براي بازبيني پيش بيني ش��ده است. كمالوندي با 
تأكيد بر اينكه از نظر زماني از برنامه عقب نيستيم، 
گفت: فاز تفصيلي هم يك سال طول مي كشد، البته 
بخش هايي باهم همپوشاني دارد به طوري كه در 
يك مرحله وارد كارهاي ساختماني ومهندسي هم 
مي شويم. سخنگوي سازمان انرژي اتمي گفت: پيش بيني كرده 
بوديم همه اينها چهار تا پنج س��ال طول مي كش��د كه يك سال 
گذرانديم و حدود سه چهار سال ديگر رآكتور اراك به بهره برداري 
مي رسد. كمالوندي با اش��اره به ادامه مذاكرات با قزاقستان براي 
خريد كيك زرد گفت:قزاقس��تان يك كشورعمده تأمين كننده 
اورانيوم است، مسيري هم ما رفتيم به توافقاتي بوده وتأييدات هم 
از طرف كشورهاي طرف قرارداد 1+5 داشت، منتها بعد از انتخابات 
امريكا، انگليسي ها كه خودشان تأييد كرده بودند دوباره برگشت 
داش��تند. وي با بيان اينكه وزارت خارجه در حال مذاكره در اين 
خصوص است، گفت:اين مسئله از موضوعات روي ميز كميسيون 
مشترك است، به هر حال به صورت جدي تأمين كيك زرد را در 
برنامه خودمان داريم. سخنگوي سازمان انرژي اتمي افزود:تلاش 
مي كنيم هم از طريق اين قرارداد و هم از روش هاي ديگر و توليد 
داخل كه از موضوعات مهم اس��ت، بتوانيم ذخاي��ر كيك زرد را 
افزايش دهيم. كمالوندي يادآور شد:قزاقستان براي تأمين كيك 

زرد مشكلي ندارد و منتظر نهايي شدن پروسه است. 

وزير ام�ور خارجه در پاس�خ به ادع�اي يكي 
از نماين�دگان س�ابق مجلس درب�اره امضاي 
قرارداد وزارت خارجه براي تحويل سرلشكر 
س�ليماني به دول�ت امري�كا)!(، تصريح كرد: 
بن�ده از آن نماينده س�ابق مجلس مي خواهم 
كه ب�ه دلي�ل تهم�ت بس�يار ناروايي ك�ه نه 
به وزي�ر خارجه بلكه ب�ه جمهوري اس�لامي 

زده اس�ت رس�ماً عذرخواهي و از اي�ن كار خ�ود توبه كند.
محمدجواد ظريف كه در حاشيه جلس��ه دولت با خبرنگاران 
سخن مي گفت، ادامه داد: بنده به عنوان يك برادر كوچك تر 
به ايشان توصيه مي كنم كه هر چه س��ريع تر اين كار را انجام 
دهد.  بنده علاق��ه اي به پيگيري حقوقي ن��دارم زيرا اگر قرار 
باشد موضوعي را پيگيري حقوق كنم هم اكنون بايد يك اتاق 
در وزارت دادگستري داشته باشم و پيگير تهمت هايي كه به 

وزارت خارجه شده است بشوم. 
وي تأكيد كرد: با توج��ه به علاقه و رابطه بس��يار خوبي كه با 
سرلشكر سليماني دارم اين حرف به بنده و همكارانم در وزارت 
خارجه گران تمام شده و حتماً آن را پيگيري حقوقي خواهيم 
كرد مگر اينكه ايشان خودشان معذرت خواهي و مهم تر از آن 
توبه كنند. وزير امور خارجه، ماجراي ورود غيرمجاز هواپيماي 

عربستان سعودي به آسمان ايران را تشريح كرد. 
ظريف همچنين در پاس��خ به س��ؤالي مبني بر اينكه آيا فرود 
هواپيماي نظامي س��عودي در ايران صحت دارد يا خير، اظهار 

داشت: بنده هم روز گذش��ته زماني كه اين خبر 
را به نق��ل از يكي از نماين��دگان محترم مجلس 
شنيدم، با ستاد كل تماس گرفتم و از آنجا سؤال 
كردم، وزارت خارجه در جريان اين موضوع نبوده 
و فكر مي كنم وزارت دفاع ني��ز در جريان نبوده 
اس��ت. وي ادامه داد: اين اتفاق، يك اتفاق خيلي 
معمولي بوده اس��ت و هواپيمايي با يك مس��ير 
پروازي كه ثبت شده بوده وارد كشور شده ولي قصد تغيير مسير 
داشته است، يعني از يك مبدأ به يك مقصدي عزيمت داشته اما 

هم مبدأ خود و هم مقصد خود را عوض كرده بود. 
زير امور خارجه تصريح كرد: اين هواپيما شامل كارشناسان 
نفتي بوده و اين اطلاعاتي اس��ت كه روز گذش��ته به دست 
آورده ام و كس��ي در وزارت خارج��ه از اي��ن موضوع اطلاع 

نداشته است. 
ظريف افزود: بر اساس رويه معمولي كه در كشور وجود دارد، 
سازمان هواپيمايي با پدافند هماهنگ است و به هواپيما اين 
انتخاب را مي دهد كه يا بنشيند يا مسير خود را اصلاح كند كه 

خلبان هواپيما نيز تصميم به بازگشت مي گيرد. 
وي تأكيد كرد: در هي��چ كدام از اين مراح��ل وزارت خارجه 
نقش، دخالت و هيچ اطلاعي نداشته است و اين يك كار عادي 
و معمولي است كه احتمالاً در ميان چند صد پروازي كه هر روز 
از فضاي جمهوري اسلامي ايران عبور مي كند، اتفاق مي افتد 

و نبايد آن را يك اتفاق سياسي قلمداد كرد.

بازطراحيرآكتوراراك
طبقبرنامهپيشبينيشدهانجامميشود

ظريف: 

نبويانتوبهكند،وگرنهپيگيريحقوقیميكنيم

   چهره ها

همانگونه كه پيش بيني مي شد دكتر علي لاريجاني 
در دومين سال مجلس دهم در انتخاباتي بي رقيب 
با رأي نمايندگان در كرسي رياست ابقا شد، با اين 
حال آنچه به داغ تر ش�دن فض�اي انتخاب رئيس 
مجلس و هيئت رئيسه كمك كرد اختلاف نظر بين 
فراكسيون ها و احتمال حذف علي مطهري از هيئت 
رئيسه مجلس شوراي اسلامي بود؛ موجي كه از يك 
توئيت »مصطفي تاج زاده« آغاز شد و تا توئيت هاي 
برخي از اعضاي فراكسيون از جمله محمود صادقي 
ادامه يافت. در اين مي�ان اتهاماتي درباره دخالت 
برخ�ي وزراي دولت از جمل�ه وزي�ر ارتباطات و 
فناوري اطلاعات بيان ش�د كه به تكذيب رسمي 
واعظي وزير اطلاعات و فناوري اطلاعات انجاميد. 
كار حتي به آنجا كش��يد كه برخ��ي از نمايندگان 
فراكسيون اميد به صورت يكجانبه از معرفي مسعود 
پزشكيان براي رقابت با علي لاريجاني خبر دادند، با 
اين وجود تعويق برگزاري انتخابات رياست مجلس 
از روز ش��نبه به روز چهارش��نبه فرصتي را فراهم 
كرد تا فراكس��يون هاي س��ه گانه مجلس شوراي 
اسلامي زمان بيشتري را براي مذاكره و تبادل نظر 
داشته باشند؛ مذاكراتي كه به نظر مي رسد به نتيجه 

مشخصي رسيد. 
    دود سفيد در مذاكرات بين فراكسيوني

از روز دوشنبه دود س��فيد از بين مذاكرات مرتبط 
بين فراكس��يون مس��تقلين ولايي و فراكس��يون 
 امي��د ب��راي انتخاب��ات هيئت رئيس��ه بلند ش��د.

 مسئله اصلي بين دو فراكسيون ابقاي علي مطهري 
در س��مت نايب  رئيس��ي مجلس بود ك��ه الياس 
حضرتي نماينده مردم تهران در توئيتي از نظر مثبت 
 فراكسيون مستقلين نسبت به اين مسئله خبر داد. 
با اين اتفاق عملًا مسئله اصلي براي انتخاب هيئت 
رئيس��ه حل و مطهري نيز در اين سمت ابقا شد. در 
اين ميان تلاش فراكسيون اصولگرايان براي ائتلاف 
با فراكسيون مستقلين نيز عملًا ناكام ماند. اين در 
حالي بود كه بحث حض��ور حاجي بابايي در هيئت 

رئيسه مجلس نيز مطرح شده بود. 
    لاريجاني؛ تنها نامزد انتخاب رئيس مجلس

جلسه ديروز مجلس شوراي اسلامي در ابتدا با سخنان 
عل��ي لاريجاني رئيس مجلس ش��وراي اس��لامي در 
خصوص سياس��ت ورزي امام)ره( به مناسبت ارتحال 

بنيانگذار رهبر انقلاب اسلامي آغاز شد. 
پس از س��خنان علي لاريجاني انتخاب هيئت رئيسه 
مجلس شوراي اسلامي آغاز شد و لاريجاني بار ديگر به 

عنوان تنها نامزد رياست مجلس مطرح شد. 
همچني��ن هش��ت نماين��ده مجل��س ش��وراي 

اسلامي ش��امل اكبر رنجبرزاده، سيداميرحسين 
قاضي زاده هاشمي، محمدحسين فرهنگي، احمد 
اميرآبادي، فريده اولادقباد، علي اصغر يوسف نژاد، 
غلامرض��ا كات��ب و محمدعلي وكيل��ي كانديداي 
تصدي پس��ت دبيري هيئت رئيسه جديد مجلس 
دهم ش��دند. همچنين در ادامه نيز بهروز نعمتي، 
محمد آشوري تازياني، محمدقسيم عثماني، رسول 
خضري، اسدالله عباسي، مجيد ناصري نژاد، محمد 
محمودي شاه نش��ين و محمد فيضي براي تصدي 
پس��ت ناظري )كارپردازي( هيئت رئيس��ه جديد 

مجلس دهم كانديدا شدند. 

    رئيس و نواب رئيس مجلس ابقا شدند
پس از رأي گيري براي رياست مجلس، علي لاريجاني 
با كسب 204 رأي از 268 آراي مأخوذه مجدداً به عنوان 
رئيس پارلمان براي دومين سال فعاليت مجلس دهم 

برگزيده شد و 64 رأي هم باطل اعلام شد. 
پس از انتخاب علي لاريجاني به عنوان رئيس مجلس 
دهم حميدرضا حاجي بابايي، علي مطهري، مسعود 
پزشكيان و هادي قوامي به عنوان نامزد تصدي نايب 
رئيسي مجلس دهم داوطلب ش��دند كه در نهايت  
مسعود پزشكيان با 179 رأي و علي مطهري 163 
رأي به عنوان نواب اول و دوم هيئت رئيس��ه جديد 

مجلس دهم انتخاب شدند. حميدرضا حاجي بابايي 
107 رأي و هادي قوامي 67 رأي به خود اختصاص 
دادند. نمايندگان پس از انتخاب نواب هيئت رئيسه، 
وارد انتخاب دبيران و كارپ��ردازان )ناظران( هيئت 
رئيسه مجلس ش��د. با اين حال انتخاب كارپردازان 
مجلس نكته اي بود كه مشخص كرد نفوذ فراكسيون 
اميد در تصميم گيري ها بسيار كمتر از پيش بيني ها 

بوده است. 
    حضور فراكس�يون اصولگرايان در هيئت 

رئيسه 
نمايندگان پس از انتخاب رئيس، نواب رئيس و دبيران 

هيئت رئيس��ه، وارد انتخاب ناظ��ران )كارپردازان( 
هيئت رئيس��ه مجلس دهم ش��دند. به��روز نعمتي، 
محمد آشوري تازياني، محمدقسيم عثماني، رسول 
خضري، اسدالله عباس��ي، مجيد ناصري نژاد، محمد 
محمودي شاه نشين و محمد فيضي كانديداي تصدي 
پست ناظري )كارپردازي( هيئت رئيسه جديد مجلس 
دهم شدند. پس از رأي گيري در صحن مجلس، محمد 
آشوري تازياني با 164 رأي، بهروز نعمتي با 129 رأي 
و اسدالله عباس��ي با 122 رأي از مجموع 276 آراي 
مأخوذه به عنوان ناظران )كارپردازان( هيئت رئيسه 

مجلس برگزيده شدند. 
    اميدي ها از بدعهدي ها ناليدند

در بي��ن دبيران مجلس ش��وراي اس��لامي دو تغيير 
مهم روي داد و آن هم حضور فرهنگي نماينده مردم 
تبريز و آش��وري تازياني نماينده بندرعباس در بين 
اعضاي هيئت رئيسه بود، ش��ايد به همين دليل بود 
كه اعضاي فراكسيون اميد بار ديگر به ياد اين مسئله 
افتادند كه برخي از اعضاي فراكس��يون مستقلين با 
تابلوي فراكسيون اميد وارد مجلس شوراي اسلامي 
ش��ده اند اما عملًا راه خود را از اين فراكس��يون جدا 
كرده اند. علي مطهري از اعضاي فراكس��يون اميد با 
اشاره به عهد شكني برخي فراكسيون ها در خصوص 
توافق��ات صورت گرفته بود، گفت: بح��ث اصلي اين 
بود ك��ه در انتخابات هيئت رئيس��ه نيز يك ليس��ت 
مشترك داده ش��ود، البته چون آنها تأكيد بيشتري 
روي نايب رئيسي داش��تند، گفتيم شما هم كانديدا 
معرف��ي كنيد ب��ا اينكه به ض��رر خود ما ب��ود، البته 
بنده خودم پيش��نهاد كردم كه آنها ه��م كانديداي 
خودش��ان را معرفي كنند تا در نايب رئيس ها رقابت 
باش��د، اما در 10 م��ورد ديگر يعن��ي انتخاب رئيس 
 و 9 عضو ديگر هيئت رئيس��ه توافق ص��ورت گيرد. 
قرار بود براي نواب رئيس كانديدا معرفي و رقابت انجام 
شود اما در 10 مورد ديگر ليست مشترك ارائه دهند، 
لذا هر سه فراكسيون اين را پذيرفتند اما در عمل برخي 

نمايندگان نظر خودشان را هم اعمال مي كنند. 
در اين بين محمدرضا تابش نيز با اشاره به اين مسئله از 

بد عهدي برخي نمايندگان مجلس گلايه كرد.
    سؤال از رئيس جمهور درباره سند 2030

يكي از مهم ترين حاش��يه هاي جلس��ه علن��ي ديروز 
تذك��ر جب��ار كوچكي ن��ژاد و 10 نماين��ده مجل��س 
 ش��وراي اس��لامي خط��اب ب��ه رئيس جمه��ور بود.

 اين نمايندگان خطاب به رئيس جمهور با اشاره به بحث 
سند 2030 تأكيد كردند كه در صورت ادامه روند فعلي 
در خصوص اين سند بحث سؤال از رئيس جمهور را در 

دستور كار مجلس قرار خواهند داد.

علي لاريجاني ابقا شد
هيئت رئيسه با اندكي تغيير تثبيت شد

حضرت آيت الله خامنه اي رهبر 
    خبر

معظ�م انق�لاب اس�لامي در 
حكم�ي، حجت الاس�لام س�يد محمدعلي آل هاش�م را 

به عنوان نماينده ولي فقيه در اس�تان آذربايجان شرقي و 
امام جمعه تبريز منصوب كردند. 

به گزارش پايگاه اطلاع رس��اني دفتر مقام معظم رهبري، در پي 
درخواس��ت كناره گيري جناب حجت الاسلام والمسلمين آقاي 
مجتهد شبس��تري از امامت جمعه تبريز پس از سال ها خدمات 
مجاهدت آمي��ز، حضرت آيت الله خامنه اي رهب��ر معظم انقلاب 
اسلامي در حكمي، حجت الاسلام س��يد محمدعلي آل هاشم را 
به عنوان نماينده ولي فقيه در استان آذربايجان شرقي و امام جمعه 

تبريز منصوب كردند. 
در حكم رهبر انقلاب اسلامي به حجت الاسلام سيد محمدعلي 

آل هاشم آمده است: اكنون كه جناب حجت  الاسلام والمسلمين 
آقاي مجتهد شبستري پس از سال ها خدمات مجاهدت آميز در 
جايگاه با عظمت امامت جمعه در ش��هر قهرمان تبريز، از ادامه  
اين تلاش مكرم معذور گشته و درخواست كناره گيري كرده اند، 
جنابعالي را كه خود فرزند آن ش��هر عزيز و داراي سابقه  خدمت 
موفق در مسئوليت هاي ديگر بوده و از شايستگي لازم برخوردار 
مي باش��يد به نمايندگي خود در آن استان و امامت جمعه  تبريز 

منصوب مي كنم. 
از جنابعالي انتظار م��ي رود كه با س��لوك صميمانه و تلاش 
خردمندانه با آن مردم مؤمن و پر انگيزه و شجاع كه گام هاي 

بلندش��ان در مجاهدت هاي بزرگ در همه  دوران ها، كم نظير 
است به ويژه با قش��ر جوان انقلابي و پر ش��ور، جايگاه معتبر 
امامت جمعه را بيش از پيش در خدمت پيشرفت هاي فكري و 

عملي انقلاب قرار دهيد. 
تأكيد بر وحدت كلمه عموم مردم، ارتباط مستحكم با روحانيت 
معظم و علماي اعلام، رابطه  صميمي با دانشگاهيان و فرزانگان، 
گس��ترش خدمات فرهنگي ب��ا كمك جوان��ان و مجموعه هاي 
مؤمن و انقلابي و همدلي با ايثارگران و همدردي با ضعيفان نيز 
همواره بايد مدنظر باشد. توفيقات جنابعالي را از خداوند متعال 

مسألت مي نمايم.

با حكم رهبر معظم انقلاب اسلامي 

حجتالاسلامآلهاشمامامجمعهتبريزشد

مهدی   پورصفا
   گزارش   یک


